
Sundheds- og Ældreudvalget

Til: Sundhedsministeren

Dato: 13. december 2018

Udvalget udbeder sig ministerens besvarelse af følgende spørgsmål:

SUU alm. del

Spørgsmål 270

Ministeren bedes kommentere artiklen ”Private læger er i vækst: 'Det er alle pengene

værd”, BT den 19. november 2018, og forhold sig til følgende spørgsmål:

– finder ministeren det i orden, at man som borger kan betale sig til en bedre og mere

fleksibel behandling?

– hvordan harmonerer disse private tilbud med sundhedslovens § 2 om bl.a. ret til let og

lige adgang for det enkelte menneske til sundhedsvæsenet, behandling af høj kvalitet,

let adgang til information og kort ventetid på behandling

– kan udviklingen føre til, at de bedst stillede borgere reelt får mere lægefaglig opmærk-

somhed end andre og evt. udsatte borgere, som ikke selv kan betale for lægebehand-

ling, og som følge af den almindelige ulighed i sundhed derfor ikke får tilstrækkelig op-

mærksomhed?

– er udviklingen udtryk for, at almen praksis, offentlige lægeklinikker, skadestuer og kli-

nikker ikke er gode nok, eller er de efter ministerens opfattelse blevet forringet over

tid?

– kan den ekstra betaling kan påvirke lægers indstilling til (selvbetalende)patienters øn-

sker til behandling m.v., således at man bruger mange økonomiske- og lægeressour-

cer på mindre væsentlig behandling, der til gengæld går fra den almindelige og helt

nødvendige behandling i almen praksis, offentlige lægeklinikker og på skadestuer og

klinikker?

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Kirsten Normann Andersen (SF).

Svar bedes sendt elektronisk til spørgeren på Kirsten.Normann.Andersen@ft.dk og til

lov@ft.dk.

På udvalgets vegne

Liselott Blixt
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